
Vraag en antwoorden rondom de 1,5m kerkdiensten (v5, 27-7-2020) 

NB: Hier hebben we gepoogd alle vragen rondom de 1,5m kerkdiensten te verzamelen en te beant-
woorden. Dit document zal een levend document zijn: het zal geüpdatet of aangevuld worden als het 
proces vordert en we meer informaDe hebben.  
 
Vraag: Wie houden zich bezig met de 1,5m kerkdiensten?  
Antwoord: Het moderamen hee5 besloten om twee commissies in het leven te roepen: de ‘1,5m 
commissie’ die zich bezig houdt met het fysieke aspect van de 1,5m kerkdiensten en de commissie 
‘Kerkdiensten+’ die zich bezig houdt met de inhoudelijke invulling. Voor de 1,5m commissie is Debo-
rah Stam-Lassche het aanspreekpunt (deborahlassche@hotmail.com of 06-15386108) en voor de 
commissie Kerkdiensten+ is dat de dominee, Jasper Klapwijk (jasklap@gmail.com).  
 
Vraag: Hoe zit het precies met het maximum van 100 mensen in het gebouw?  
Antwoord: Op 23 juni hee5 het kabinet aangekondigd dat het maximum van 100 personen niet ver-
plicht is voor bijeenkomsten waar de 1,5 meter afstand kan worden gewaarborgd en waar vooraf 
aanmelding plaatsvindt. Toch houden we voorlopig het maximum van 100 bezoekers per dienst aan, 
omdat dit naar onze inschaWng overeenkomt met hoeveel mensen er in de kerkzaal passen met 1,5m 
afstand tussen de verschillende gezinnen/huishoudens. Wel hoeven sommige mensen niet meegeteld 
te worden binnen deze 100 bezoekers (en zij hoeven zich dus ook niet aan te melden!), omdat zij de 
dienst mede mogelijk maken: dat geldt voor de voorganger, de ouderling van dienst, de organist, de 
koster, kinderkringleiders, bijbellezer, welkomstcommissie, technici en enkele musici. Ook de kinde-
ren en leiders die beneden in de kinderkring zijn tellen niet mee en hoeven zich niet aan te melden. 
Wanneer na verloop van [jd blijkt dat er meer (of juist minder) mensen veilig de kerkdienst kunnen 
bijwonen, passen we het maximum aan.  

Vraag: Waarom wordt er maar één dienst georganiseerd op zondag en geen twee, zodat iedereen 
elke zondag de dienst fysiek kan bezoeken?   
Antwoord: Twee diensten op één zondag vereist heel veel planning en inzet. Het kerkgebouw moet 
na een kerkdienst minimaal een paar uur leeg zijn om te luchten. Daarnaast moet er veel schoonge-
maakt worden na een dienst. De vraag is of we het dan redden om twee diensten te organiseren. 
Daarnaast vraagt dat veel van de ondersteunende commissies, die bij de reguliere kerkdiensten soms 
al krap in de bezeWng zaten. Tot slot zaten er voor Corona in een kerkdienst gemiddeld 120-140 le-
den. Nu we weer opstarten zijn er mensen die vanuit veiligheidsoverwegingen liever nog even wach-
ten met de dienst bezoeken. En we gaan de vakan[eperiode in. Twee kerkdiensten zou dus waar-
schijnlijk twee halfgevulde diensten betekenen. Dat is zonde van de inzet die er voor nodig is. Het lijkt 
daarom verstandiger om voorlopig één dienst per zondag te organiseren.  

Vraag: Waarom moet ik me vooraf aanmelden voor de kerkdienst? 
Antwoord: De RIVM-richtlijnen schrijven voor dat maximaal 100 bezoekers de dienst mogen bijwo-
nen. Om te voorkomen dat mensen aan de deur te horen krijgen dat de kerk ‘vol’ is, moet u zich 
vooraf aanmelden. 

Vraag: Hoe werkt het reserveringssysteem? 
Antwoord: U laat via de aanmeldpagina (te bereiken via www.ichthuskerkdenhaag.nl/aanmelden-
kerkdiensten) weten dat en met hoeveel mensen u de kerkdienst zal bezoeken. U kunt zich inschrijven 
tot zaterdag 16:00 uur. Daarna sluit de inschrijving, zodat de commissie een overzicht hee5 van de 
mensen die zich hebben aangemeld. Via het aanmeldformulier kunt u (in het vak ‘opmerkingen’) ook 
aangeven als u speciale wensen hee5 voor uw zitplaats (bijvoorbeeld vooraan omdat uw ogen niet zo 
goed zijn).  

Vraag: Waarom zal er geen samenzang zijn in de dienst? 
Antwoord: Het RIVM gee5 aan dat er nog geen zekerheid is dat zingen geen extra besmeWngen ver-
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oorzaakt. De landelijke lijn van de overheid en kerkelijke organisa[es is daarom dat samenzang in ker-
ken (en voetbalstadions, concerten etc.) op dit moment niet gewenst is. Het kabinet hee5 dit nog 
eens beves[gd in de persconferen[e van 23 juni. Het RIVM komt nog met een richtlijn over zingen; 
koorzang en voorzang zullen wel weer mogelijk zijn. In de kerkdienst gaat de band dus wel zingen, en 
is er eventueel ook de mogelijkheid voor een koor. Helaas zal er voorlopig nog geen sprake zijn van 
gemeentezang. De commissie Kerkdiensten+ buigt zich over een alterna[eve inhoudelijke invulling 
van de komende kerkdiensten.  

Vraag: Waarom wordt er in eerste instanFe geen crèche georganiseerd? 
Antwoord: De inschaWng van de organiserende commissie is dat de behoe5e hieraan mee zal vallen, 
als er maar 2 regio’s per zondag in de kerkdienst komen. Daarnaast vereist de crèche meer schoon-
maak dan de kinderkring. De lee5ijd voor deelname aan de kinderkring kan versoepeld worden: een 
redelijk zelfstandig kind van 3 zou dan ook kunnen aansluiten. Om ouders verder tegemoet te komen, 
willen we de mogelijkheid bieden om op zaterdag vanaf 12u in te schrijven voor de dienst ook als je 
eigen regio niet aan de beurt is. Zie voor verdere informa[e daarover de (komende) informa[e over 
het reserveringssysteem.  

Vraag: Is er een kinderkring? 
Antwoord: Op 5 en 12 juli (de eerste kerkdiensten in Corona-[jd) waren er kinderkringen. Zoals ge-
bruikelijk in de zomervakan[e liggen de kinderkringen op dit moment s[l. Na de zomervakan[e wor-
den de kinderkringen weer opgestart. 

Vraag: We gaan weer dopen. Hoe past dit binnen de richtlijnen?  
Antwoord: Het dopen door de dominee wordt gezien als contactberoep. Jasper hoe5 dus geen doop-
lepel te gebruiken. Wel mogen ouders het aangeven als ze hier toch bezwaar tegen hebben. Dan is er 
de mogelijkheid dat zij na het formulier en het beantwoorden van de vragen zelf hun kindje met wa-
ter besprenkelen in de dienst.  

Vraag: We gaan weer avondmaal vieren. Hoe?  
Antwoord: Dat is nog niet volledig uitgewerkt. Op dit moment verkennen we diverse op[es.  

Vraag: Kunnen we ook weer koffie drinken na de kerkdienst? 
Antwoord: Helaas zal er voorlopig geen koffiedrinken na kerk[jd zijn. Binnen in het gebouw is er te 
weinig ruimte. Op het kerkplein is er wel voldoende ruimte, maar het logis[eke proces van koffie 
schenken en verdelen (en weer opruimen) brengt teveel risico’s met zich mee. Uiteraard kunt u wel 
zelf een thermoskannetje koffie meenemen voor na de dienst. Wellicht dat er in een later stadium 
wel weer koffie gedronken kan worden. We houden u op de hoogte. 


